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Geachte heer Van Rijn,

Namens de vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport verzoek ik u de Kamer, met het oog 
op het algemeen overleg decentralisatie Wmo/Wlz op 30 april 2015, een stand-van-zaken brief te zenden 
over de eigen bijdragen in de langdurige zorg (Wmo en Wlz). Voorts verzoekt de commissie u daarbij om 
beantwoording van onderstaande vragen, te weten: 

Pvda-fractie:
 Kan de staatssecretaris een uiteenzetting geven van de veranderingen in de eigen bijdragen, 

zowel intra- als extramuraal als gevolg van het schrappen van de 33% WTCG-korting? 
 Kan de staatssecretaris een overzicht geven van de inkomensafhankelijke eigen bijdragen zoals 

die dit jaar gelden voor Wlz en Wmo, de gevolgen voor de verschillende inkomensgroepen en de 
werking van het anti-cumulatiebeding.

 Kan de staatssecretaris een reactie geven op het artikel in het AD (13-3-2015) waarin een 
persoon met een laag inkomen ineens ruim 600 euro eigen bijdrage dient te betalen bij eenzelfde 
budget? 

 Kan de staatssecretaris aangeven wat het voordeel is voor mensen, nu voor verzorging en 
verpleging geen eigen bijdrage nodig is en dit ook niet onder het eigen risico Zvw valt?

 Kan de staatssecretaris aangeven hoe de extra middelen die gemeenten hebben gekregen om 
mensen gericht te ondersteunen ter compensatie van het vervallen van de WTCG-korting worden 
ingezet? Hoeveel mensen maken gebruik van een collectieve regeling/zorgverzekering die 
gemeenten aanbieden aan hun inwoners (in hoeveel gevallen zijn eigen betalingen daarbij (deels) 
herverzekerd)?
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SP-fractie:
 Welke gemeenten en zorgaanbieders hebben u gevraagd de eigen bijdrage voor de HHT te 

verlagen?
 Waarom erkent u niet dat de eigen bijdrageregeling problemen oplevert, gezien er nu al 

gevraagd is om de eigen bijdrage te verlagen?
 Hoeveel mensen betalen een eigen bijdrage uit de Wmo en hoeveel mensen betalen een eigen 

bijdrage vanuit de Wlz?
 Hoeveel mensen zien af van zorg vanwege de hoge eigen bijdrage sinds 2015 en hoe was dit in 

vorige jaren?
 Hoeveel mensen zijn inmiddels als wanbetaler geregistreerd omdat ze (de stapeling aan) eigen 

bijdragen niet meer kunnen ophoesten?
 Hoeveel bezwaren zijn er ingediend bij het CAK vanwege de verhoging van de eigen bijdrage?
 Bent u bereid uit te zoeken hoeveel mensen de eigen bijdrage voor een algemene voorziening of 

een maatwerkvoorziening niet kunnen betalen?
 Welke gemeenten vragen een eigen bijdrage en welke gemeenten vragen geen eigen bijdrage, 

kunt u de Kamer een overzicht sturen?
 In eerdere antwoorden op schriftelijke vragen d.d. 25 maart jl. (2015Z03522) gaf u aan dat 

gemeenten terughoudend zijn bij het vragen van een te hoge eigen bijdrage voor een algemene 
voorziening, omdat laagdrempeligheid en toegankelijkheid de kern is van een algemene 
voorziening. Hoe verhoudt dit zich bij die gemeenten die terughoudend zijn in het verstrekken 
van algemene voorzieningen aan zorgbehoevende mensen, om zo uit te kunnen komen met de 
bezuinigingen die zij moeten verantwoorden? 

 Welke gemeenten nemen extra maatregelen om zorgbehoevende mensen te compenseren voor 
de eigen bijdrage of voor hoge zorgkosten? Welke maatregelen nemen deze gemeenten precies?

 Hoe voorkomt u dat het vragen van een eigen bijdrage een financiële drempel opwerpt voor 
zorgbehoevende mensen, waardoor zij afzien van noodzakelijke zorg en voorzieningen?

 Hoe verhoudt de stapeling van eigen bijdragen zich met het aantal mensen die zorg mijden? Zijn 
sinds 2015 hierin veranderingen te zien? Het zijn vaak juist de meest zorgbehoevenden die de 
maken krijgen met een stapeling van eigen bijdragen, welke effecten ziet u specifiek bij deze 
groep?

 Wilt u bij de komende voortgangsrapportage nadere informatie geven over de stapeling van 
eigen bijdragen in de zorg?
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CDA-fractie:
 Kan de staatssecretaris aangeven hoeveel gemeenten voor algemene voorzieningen eigen 

bijdragen vragen?
 Is de staatssecretaris bereid de non-cumulatie te laten gelden voor eigen bijdragen ook voor 

algemene voorzieningen opgelegd op basis van de gemeentelijke verordening? Zo nee, waarom 
niet? 

 Kan de staatssecretaris aangeven hoeveel gemeenten de middelen die zij hebben gekregen voor 
de korting van de WTCG inzetten voor de compensatie van personen met een handicap of 
ouderen?

 Kan de staatssecretaris aangeven hoe het komt dat mensen vanaf januari 2015 ineens 50% meer 
eigen bijdragen gaan betalen?

 Kan de staatssecretaris aangeven hoeveel gemeenten de maximale eigen bijdragen hanteren?
 Kan de staatssecretaris per categorie (HBH, woningaanpassingen, begeleiding, Wlz) een staffel 

geven bij welke inkomens- plus vermogens de maximale eigen bijdrage betaald moet worden?
 Kan de staatssecretaris alsnog onderzoek doen naar de effecten van stapeling van eigen 

bijdragen op besteedbaar inkomen van chronisch zieken, gehandicapten en ouderen?

ChristenUnie-fractie:
 Wat is er bekend over mensen die hun zorg weigeren vanwege de hoogte van de eigen bijdrage 

in de Wmo/Wlz?
 Eerder is er door de staatssecretaris aangegeven dat gemeenten terughoudend zijn bij het 

vragen van een te hoge bijdrage voor een algemene voorziening, omdat laagdrempeligheid en 
toegankelijkheid de kern is van deze algemene voorziening, welke gegevens zijn hierover 
bekend?

 Wat is er bekend over cliënten die vanwege de hoogte van de eigen bijdrage ervoor kiezen om zo 
lang mogelijk zorg te ontvangen via de Zorgverzekeringswet? 

 Is het te categoriseren hoeveel mensen op dit moment welke eigen bijdrage binnen de Wlz 
betalen? Hoeveel mensen betalen bijvoorbeeld op dit moment de maximale hoge eigen bijdrage 
binnen de Wlz van maximaal 2.284,60?

 Op de website van de VNG (http://www.vng.nl/onderwerpenindex/decentralisaties-sociaal-
domein/wmo-2015/nieuws/vng-wijst-er-juist-op-hoe-stapeling-eigen-bijdragen-te-voorkomen) 
staat dat gemeenten die de kosten van de algemene voorziening door het CAK willen laten 
meenemen bij de berekening van de eigen bijdrage voor een maatwerkvoorziening daarover 
afspraken met het CAK kunnen maken. Wat is er bekend over gemeenten die hierover afspraken 
hebben gemaakt?

http://www.vng.nl/onderwerpenindex/decentralisaties-sociaal-domein/wmo-2015/nieuws/vng-wijst-er-juist-op-hoe-stapeling-eigen-bijdragen-te-voorkomen
http://www.vng.nl/onderwerpenindex/decentralisaties-sociaal-domein/wmo-2015/nieuws/vng-wijst-er-juist-op-hoe-stapeling-eigen-bijdragen-te-voorkomen
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GroenLinks-fractie:
 Kan de staatssecretaris aangeven of en hoe het kan dat er budgethouders zijn die voor de Wmo 

een hogere eigen bijdrage moeten betalen dan de hoogte van het budget? 
 Kan de staatssecretaris aangeven of gemeenten de mogelijkheid hebben om de middelen ter 

compensatie van de WTCG-korting in te zetten voor verlaging van de eigen bijdragen en hoeveel 
gemeenten daar gebruik van maken?

Hoogachtend,
                        
de griffier van de vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport,

Drs. A.J.M. Teunissen


